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MUISTIO 
Kokemäenjoki –ryhmä 
4. kokous 
 
Aika: Tiistai 18.09.2007 kello 10.00-12.10 
Paikka: Vampulan osuuspankki, Sallilantie 49 A 4 32610 VAMPULA 
 
 
1. Avaus  
 
Kokemäenjoen vesistöalueryhmän pj Seppo Salonen avasi kokouksen. Kokoukseen osallistui 14 henkilöä 
(+sihteeri).  
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
3. Teemaesitelmä 
  
Suunnittelija Janne Alahuhta Lounais-Suomen ympäristökeskuksesta piti teemaesitelmän Loimijoen valuma-
alueen kuormituksesta. Esitys oli erittäin havainnollinen karttaesityksineen ja synnytti keskustelua kuormi-
tusasioista. Kuormituslaskelmat eivät ole tarkkoja laskemia vaan antavat kuormituksen suuruusluokan ja 
suunnan. Loimijoen vesistökuormituksen suuruus perustuu siihen tosiseikkaan, että viljelyalueet sijoittuvat 
savikkoalueelle. Puutteita on erityisesti karjatalouden kuormituksesta, ravinteiden kierrosta valuma-alueella, 
ravinteiden sitoutumismääristä sedimenttiin ja puutteelliset tiedot hulevesien kuormitusvaikutuksesta. Haas-
teeksi koettiin myös ilmastomuutoksen tuomat vaikutukset vesiensuojeluun ja kaavoituksen käyttö vesien-
suojelun työkaluna. 
 
4. Kehittämisohjelman laatiminen 
 
Sihteeri esitteli kehittämisohjelman hanketaulukkoa painopisteittäin. Taulukon sisältämät hankeideat oli myös 
jaettu teema- ja vesistökohtaisiin hankkeisiin painopisteittäin. Hankeideat ovat syntyneet suurimmaksi osaksi 
3-4 ryhmäläisen tuotoksista sekä Lounais-Suomen ympäristökeskuksen ympäristöohjelman tavoitteista. Tau-
lukkokäsittelyn yhteydessä lisättiin pari hankeideaa taulukkoon. Hanketaulukon alueellista kattavuutta ei 
ryhmän toisesta arvioitu, mutta puutteita nähtiin vesihuoltohankkeiden ja maisemanparantamishankkeiden 
osalta. Ryhmän sihteeri lähettää kokous viikon aikana täydennetyn hanketaulukon ryhmäläisten arvioitavaksi 
ja täytettäväksi. 
 
 
5. Mahdolliset muut asiat 
 
SATAVESI-ohjelman ohjausryhmä esitti kehittämisohjelmista pidettävien yleisötilaisuuksien korvaamista 
mediatiedotteilla. Asiasta keskusteltiin kuulemismenettelynä. Kokouksessa todettiin vielä, että epävirallinen 
yhteistyöohjelma ei voi pyytää virallisia lausuntoja. 
 
SATAVESI-ohjelman tilannetta tarkasteltiin ja mietittiin, mikä on vesistöaluekohtaisten ryhmien kohtalo 2007 
jälkeen. Alueellinen toiminta on koettu tärkeäksi ja keskeiseksi osaksi SATAVESI-ohjelmaa. SATAVESI-
ohjelmalle haetaan rahoitusta 2008-2010 Lounais-Suomen ympäristökeskuksen EAKR-rahoituksesta ja alus-
tava viisikohtaista toimintaluonnosta on esitelty ohjelman ohjausryhmälle syyskuussa.  
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6. Seuraavat kokoukset 
 
Seuraavaa kokouksen ajankohtaa ei sovittu, kokouspaikaksi valittiin Nakkila. Kokouksen teemana ovat kala-
taloudelliset asiat Kokemäenjoella, jota esittelee Varsinais-Suomen TE-keskuksen kalatalousosaston johtaja 
Kari Ranta-aho. Kokousajankohta ilmoitetaan myöhemmin. 
 
7. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 12:10. 
 
 
 
 
Muistion laati     PORISSA  19.9.2007  
    
 
Pasi Salmi 
Suunnittelija 


